
   
 

   
 

 

Hovedstyremøte 1 – 2023  

tirsdag 7.2. og onsdag 8.2.  

 

Plan og sakskart for fysisk møte  

på Hotell Admiral, Bergen. 
  

 

Fremtidens kulturskole: 

Kulturskolen som utviklingsaktør i fremtidens kommune. 

https://www.nordicchoicehotels.no/hotell/norge/bergen/clarion-hotel-admiral/?gclid=CjwKCAiAqt-dBhBcEiwATw-ggJAu9x8VlSsikGFkHHotDWEosMLW-ABWbLyjtFOainYWggZBZOhD9RoCFDYQAvD_BwE
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Tidsplan for konferansen på Hotel Admiral tirsdag 7.2.: 

- 1300:     Lunsj og innsjekk 

- 1400 – 1530: SFO; Bergen kommune sin kulturkarusell 

          Regjeringen – Aldri før har så mange gått på SFO 

- 1600 – 1700: De statlige institusjonenes oppgaver for kommunale kulturskoler i nordiske land 

- 1715 – 1830: Statlige utviklingsmidler: slik er det i dag, og hvordan virker det i nordiske land?  

- 1930:     Middag på hotellet 

 

Tidsplan for styremøtet onsdag 8.2.: 

- 0900 – 1230: styremøte på Hotel Admiral, Bergen 

- 1230:    lunsj og hjemreise 

 

Sakskart til hovedstyrets møte 8.2.23: 

2023.01 Godkjenning av innkalling og sakskart ............. 3 

2023.02 Referatsaker ..................................................... 5 

Økonomirapport 2022 ..................................................................................................................... 5 

Direktørens rapport ......................................................................................................................... 7 

2023.03 Oppfølging av sak 2022.19, om forholdet til fylkene 9 

2023.04 Oppfølging av sak 2022.25, fra Trøndelag ...... 11 

2023.05 Organisasjonsutvalg ....................................... 12 

2023.06 Programutvalg for ny politisk plattform ......... 14 

2023.07 Jubileumsmarkering ....................................... 14 

2023.08 Kontrollkomiteens årsrapport for 2022 ......... 15 

2023.09 Om arbeidet med utviklingsmidler over statsbudsjettet 16 

2023.10 Endring i møteplan 2023 ................................ 17 

2023.11 Orienteringer .................................................. 17 

1. Vårt innspill til regjeringens arbeid med en strategi for kulturfrivillighet............................. 17 

2. Revidering av Rammeplan for kulturskolen .......................................................................... 18 

2023.12 Eventuelt ........................................................ 20 
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2023.01 Godkjenning av innkalling og sakskart 

 
Saksdokumenter:  
 

Sakskart og anslått tidsplan på side 2. 
Kopi av innkalling på side 4, merk at tidsplanen ble endret i egen mail 11.1. 
 

Saksbehandler:  Ole Jakob Nedrebø. 
 

Forslag til vedtak: 
Innkalling og sakskart godkjennes. 

 

Saksutredning: 

Innkallinga og sakskartet med vedlegg er utsendt ihht vedtektene og møteplanen.  

 
Det er meldt forfall fra: 

- Morten Hagevik Vestfold og Telemark, her møter nestleder Øystein Sandtrø. 

 
Kontrollkomiteen deltar på møtet. 

 
Fra administrasjonen møter Morten Christiansen, Lars Emil Johannessen, Kristin Geiring og Ole Jakob 

Nedrebø. 
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2023.02 Referatsaker 
 
Saksdokumenter:  
 
 

 
Her 
 

Saksbehandler:  Gunn Otnes, kontorsjef  
Morten Christiansen, direktør 
 

 

Forslag til vedtak: 

Referatsakene tas til etterretning. 

 

 

Økonomirapport 2022  
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Direktørens rapport 

 

Personalsituasjonen:  

Det er satt i gang et arbeid ift organisering av rådgivere med fylkesansvar. Bakgrunnen for dette er 

behovet for å se om det kan være måter å jobbe på som gir en mer smidig og effektiv 

oppgaveløsning, økt kvalitet i tjenestene, bedre utnytting av nye former for digital samhandling og 

kommunikasjon, bedre ressursutnyttelse og stordriftsfordeler. Det skal leveres en utredning med 

innspill til direktøren innen 1. april 2023. 

Sykefravær 2021 - 2022     

01.10.21-

31.12.21    

01.01.22-

31.03.22 

01.04.22-

30.06.22 

01.07.22-

30.09.22     

01.10.22-

31.12.22 

 Totalt: 0,31 %   

Korttid: 0,08 %   

Langtid: 0,23 %   

 Totalt: 0,49 %  

Korttid: 0,15 %  

Langtid: 0,39 % 

Totalt: 0,43 %  

Korttid: 0,01 %  

Langtid: 0,42 % 

 Totalt: 0,34% 

Korttid: 0,12% 

Langtid: 0,22% 

Totalt: 1,03% 

Korttid: 0,00% 

Langtid: 1,03% 

   

Statsbudsjettet 2024 

Statsbudsjettet 2023 er nå vedtatt. I månedene fremover vil det derfor være viktig å konsentrere 

arbeidet mot neste års statsbudsjett. Politisk plattform er et grunnlag for arbeidet. Her er 

etableringen av utviklingsmidler til kommunene og kulturskolene fremdeles høyt på agendaen. En 

må også sette søkelys på tilskuddet Norsk kulturskoleråd som organisasjon får over statsbudsjettet. I 

dette ligger at våre ulike politiske nettverk må benyttes på alle plan. Fremdeles vil Meld. St. 18 

(2020–2021), med de forventningene som er til Norsk kulturskoleråd i meldingen, være et vesentlig 

dokument for budsjettinnspill og argumentering. 

Dialog med Kunnskapsdepartementet (KD) og Kultur- og likestillingsdepartementet (KUD): 

 

Regjeringens kulturfrivillighetsstrategi 

Regjeringen har innledet arbeid en kulturfrivillighetsstrategi. Det er KUD som har fått koordinerings-

oppgaven i dette arbeidet. I denne sammenheng har Norsk kulturskoleråd blitt invitert til et eget 

møte på administrativt nivå for informasjon og drøfting knyttet til arbeidet med strategien. Møtet ble 

gjennomført 11. januar 2023. I tillegg har to av hovedstyrets medlemmer, Ole Thomas Evensen og 

Jertru Stallvik deltatt på egne innspillsmøter om strategien. Noen sentrale spørsmål som KUD stiller, 

er: 

• Korleis kan verkemiddel og tiltak på lokalt, regionalt og nasjonalt nivå innrettast best for å 
forenkle og samordne ordningar for kulturfrivilligheita? 

• Korleis kan offentlege styresmakter få til eit godt samarbeid og samspel med frivillige 
organisasjonar? 

• Korleis kan eit regionalt kulturfond innrettast for å supplere – og ikkje overlappe - ordningar som 
allereie finst? 

• Korleis kan eit regionalt kulturfond innrettast på ein måte som minimerer dei administrative 
byrdene? 
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Ny opplæringslov 

Kunnskapsdepartementet jobber med å lage en ny opplæringslov som skal erstatte dagens 
opplæringslov. Parallelt jobbes det i Udir med å lage nye forskrifter. Loven skal gjelde fra august 
2024. Norsk kulturskoleråd leverte sitt høringsinnspill til lovearbeidet i desember 2021. 

 
Regjeringens fremdriftsplan for arbeidet med loven er som følger: 

 

 
 
For Kulturskolerådet vil det være viktig å være tett på prosessen frem mot Stortingsbehandlingen 
våren 2023. Når lovproposisjonen foreligger må denne gjennomgås med utgangspunkt i 
Kulturskolerådets høringsinnspill, og en må ha en beredskap for eventuelle møter og kontakter med 
ulike politiske miljø. Mer om arbeidet med ny opplæringslov finnes på Udirs nettside: 
https://www.udir.no/regelverk-og-tilsyn/skole-og-opplaring/ny-opplaringslov/ 
 

Bodø 2024 

Samarbeidsavtalen mellom Norsk kulturskoleråd og Bodø 2024 er nå signert. Dermed er det lagt et 

godt grunnlag for arbeidet videre. 

 

Økonomi 

Foreløpig regnskap for 2022 legges frem i dette dokumentet. Endelig regnskap presenteres i mai, når 
årsrapporten fra KLP foreligger. Regnskapet sendes da styrets medlemmer for signering og vår 
revisor Ernst & Young AS signerer revideringen av regnskapet. 

https://www.kulturskoleradet.no/nyheter/2021/desember/kulturskoleradet-onsker-kulturskolekapittel-i-opplaeringslov
https://www.udir.no/regelverk-og-tilsyn/skole-og-opplaring/ny-opplaringslov/
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2023.03 Oppfølging av sak 2022.19, om forholdet til fylkene 
 
Saksdokumenter:  
 
 

 
Her, samt at en oppdatert oversikt over hva de ulike fylkeslagene har gjort 
legges frem i møtet. 

Saksbehandler:  Ole Jakob Nedrebø  
 
 
Forslag til vedtak: Fylkeslagene og administrasjonen tar signalene fra møtet med seg i det  

videre arbeidet. 

 
Saksutredning: 
Saken legges frem til drøfting/erfaringsutveksling i styret, i samsvar med pkt. 4 i vedtaket (se under). 

Invitasjon til at fylkeskommunene melder seg inn, og forslag til interpellasjon ble sendt fylkeslederne 

og fylkesrådgiverne rundt årsskiftet.  

 

Vedtaket i sak 2022.19 lyder: 

1. Administrasjonen utarbeider en «smørbrødliste» for hvorfor Norsk kulturskoleråd og kulturskolen 

er en viktig samarbeidspart for fylkeskommunen. Denne listen behandles og godkjennes av AU. 

2. Fylkesstyrene får tilsendt «smørbrødlisten» og oppfordres til å avtale møter med respektive 

fylkeskommuner for å sette kulturskolen på dagsorden. 

3. Politisk sekretariat bes, eventuelt sammen med aktive politikere i Norsk kulturskoleråd, å skrive 

forslag til interpellasjon. Interpellasjonen skal inneholde forslag om samarbeid og/eller medlemskap i 

Norsk kulturskoleråd, interpellasjonen kan fremmes for fylkesting av politikere på fylkesnivå. 

4. Saken følges opp i HS styremøte 2023.01, hvor erfaringer utveksles og deles. 
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 Kva 

fylkeslag 

svarar?

Har 

fylkeslaget 

motteke 

dei to 

dokument

Kva er gjort med invitasjonen til 

fylkeskommunen i fylkeslaget?

Kva er gjort med 

interpellasjonen.

Har de innspel til prosessen 

vidare i denne saka?

Vestland Ja 1. Involvering av politiske 

representantar i fylkesstyret.

2. Dialoger med politikarar på 

fylkestinget gav retning for vidare 

handsaming med m.a. skriv tilpassa 

Vestland.

3. Dokumentet frå styreleiar og direktør 

med invitasjon til medlemskap er, 

saman med skriv frå styreleiar i 

Vestland og rådgjevar tilpassa Vestland, 

send postmottak i Vestland 

fylkeskommune ved politisk og 

administrativ leiing for avdelingane som 

er relevant for samhandling: "opplæring 

og kompetanse" og "kultur og 

folkehelse". I skrivet har me oppmoda 

til at saka vert politisk handsama i dei 

to utvala med von om at det vert teken 

vidare til fylkestinget.

4. Me har fått positivt svar på at saka 

vert handsama i komande utvalsmøte 

15-16. februar for "kultur, idrett og 

integrering" (namn per no på politisk 

utval for avdelinga "kultur og 

folkehelse"). Hovedutval for opplæring 

og kompetanse har og møte 15.-16. 

februar.

Per no venter med på 

handsaming i utvala for 

dei to avdelingane. 

"opplæring og 

kompetanse" og "kultur 

og folkehelse". Om me 

må, vert 

interpellasjonen nytta - 

då i omsett 

målføre/form tilpassa 

Vestland.

Me veit, at fylkeskommunen i 

utgangspunktet ikkje ønskjer 

fleire medlemskap enn dei har. 

Dei er medlem av KS. Samstundes 

er det plan på høyring innan 

kultur, der ein stiller spørsmål ved 

om ein bør opprette stilling for å 

rådgje kulturskulane. Fylkesstyret 

i Norsk kulturskoleråd Vestland, 

har i høyringsinnspel gått i mot 

dette, og innspelet er hos adm. 

leiing teke i mot positivt. 

Argumentasjon for medlemskap: 

for prisen av medlemskap får 

fylkeskommunen mykje att, når 

det gjeldt vidare samhandling og 

å få løyst oppgåver, kontra å 

opprette ei eller fleire nye 

stillinger. Me føl politisk og adm. 

vidare handsaming og vedtak i 

høve planen og i høve invitasjon 

til medlemskap.

Agder Ja Brevet er besluttet oversendt 

fylkeskommunen.

Vi jobber videre politisk 

med interpellasjonen.

Ikke på nåværende tidspunkt.

Trøndelag Ja Det er tatt politisk initiativ og 

interpellasjonen vil bli løftet inn ved en 

passende anledning.

Den vil komme opp ved 

en passende anledning.

Fint om erfaringsdeling på dette 

også kan komme opp på neste 

møte.

Møre og 

Romsdal

Ja, og det 

er styre-

behandlet

Det er sendt mail til fylkeskultursjef og 

utvalgsleder for kultur der invitasjonen 

og faktaark om kulturskolerådet var 

vedlagt. Vi ønsker å komme på et 

utvalgsmøte og orientere om Norsk 

kulturskoleråd og hva et 

samarbeid/medlemsskap kan føre til av 

merverdi og muligheter. Vi har 

medlemmer i styret som sitter i 

utvalget og som kan be om å få sak til 

utvalget om medlemsskap.

Den avventer vi til vi ser 

hva vi får ut av evt 

orientering i 

kulturutvalget. Hvis det 

ikke fører frem vil vi få 

noen til å ta den i bruk.

Kan det være en motivasjon for 

videre arbeid at evt kontingent 

fra fylkeskommunen i sin helhet 

føres tilbake til aktuelt 

fylkesledd?

Agder Ja Agder velger den politiske veien og har 

motivert en politiker som tar tak i 

interpellasjonen

Delt med en motivert 

politiker som vurderer 

litt tilpasning i forhold 

til Agder.

Erfaringsdeling også på neste 

hovedstyremøte

Trøndelag Ja Fulgt opp politisk med tanke på 

motivasjon om politisk vei med 

interpellasjonen

Overlevert en politiker 

som kommer til å ta det 

videre

Videre erfaringsdeling i neste 

hovedstyremøte

Rogaland Ja 1. Det er sendt mail 30. januar til 

Avdeling for kultur og næring og 

Avdeling for opplæring, ved 

avdelingsdirektørene med brevet fra 

styreleder og direktør, samt et 

moderert brev etter Vestlands modell. 

Vårt fylkeslag ber om et snarlig møte 

for å finne felles interessepunkter og 

mandat, og for å drøfte muligheten for 

fylkeskommunen å tegne medlemskap. 

2. Fylkeslaget deltar sterkt inn i 

høringsprosessen i fylkets arbeid med å 

lage en ny Regionalplan for kultur i 

Rogaland 2024-2036, og mener vi 

bygger relasjoner i dette arbeidet.

3. Fylkeslaget har invitert 

representanter fra Fylkeskommunen til 

et politisk møte om kulturskolen 13. 

februar i år.

Vi har ikke gått videre 

med interpellasjonen på 

dette tidspunktet.

Prosessene er kommet ulikt i de 

ulike fylkene. I Rogaland mener vi 

at vi er i gang med prosessen, og 

har forhåpninger om at 

kulturskolen skal bli mer relevant 

og konkret for fylkeskommunen. 

Det er nødvendig med arenaer for 

utveksling av kunnskap om våre 

felles mål og oppgaver, på hver 

vår måte. 

KS kan være et viktig bindeledd, 

hvis KS ser det som sin oppgave.

Fylkeskommunen er mest opptatt 

av sin konkrete portefølje, som 

bibliotekene, museene, DKS og 

UKM. Det er viktig at 

fylkeskommunen ser sin rolle som 

tilrettelegger av samarbeid 

mellom kommuner og etater og 

gjennom utdanningsløpene.

Fylkeskommunen har en rolle i å 

legge til rette for fordypning og 

talentutvikling som må 

fremholdes sterkere. (Det er ikke 

tilstrekkelig at fylket konsentrerer 

seg om UKM i den 

sammenhengen).

Vestfold og 

Telemark

Ja Vurdert i styremøte med følgende 

vedtak:

Fylkesavdelingen etablerer dialog med 

de to nye fylkeskommunene vedrørende 

medlemskap og samarbeid så fort det 

er hensiktsmessig. 

Fylkesavdelingen fortsetter dialogen 

med Vestfold og Telemark 

fylkeskommune vedrørende 

fordypningsarbeidet. 

Den er på vent i henhold 

til vedtaket

Erfaringsdeling på neste møte.

Nordland

Troms, 

Finnmark, 

Svalbard



 
 

Sakskart hovedstyremøte 1 – 2023 den 8.2.23                                                                Side 11 

2023.04 Oppfølging av sak 2022.25, fra Trøndelag 
  
Saksdokumenter:  
 
 

 
Hovedstyresak 2022.25, med protokoll, og her 

Saksbehandler:  Morten Christiansen 
 
 
Forslag til vedtak: Norsk kulturskoleråds hovedstyre støtter fylkesstyret i Trøndelags initiativ og 

   engasjement, og støtter et samarbeid, etablert som et samarbeidsforum, 

   mellom Norsk kulturskoleråd Trøndelag og foreslåtte organisasjoner. 

 
 
Saksutredning: 
Fylkesstyret i Norsk kulturskoleråd Trøndelag meldte til hovedstyremøte 4, 2022 inn en 

anmodningssak sak hvor anmodningen ble formulert som følger: 

“Hovedstyret vedtar at Norsk kulturskoleråd Trøndelag gjennomfører forsøk med utprøving 

av pilot. Det nedsettes et utvidet AU i Trøndelag i perioden 2023-2024, som ledes av 

fylkesstyrets leder og nestleder. Utvidet AU tenkes å bestå av KS, Fylkeskommune, UH-sektor 

og kunstinstitusjoner. Fylkesstyret i Trøndelag avholder i perioden 2 møter for evaluering og 

innspill til i piloten. Fremdrift i piloten rapporteres hovedstyret 2 ganger pr år.” 

Med bakgrunn i saksutredningen ble følgende forslag til vedtak lagt frem i HS, sak 2022.25: 

• Norsk kulturskoleråds hovedstyre støtter samarbeidstanken som ligger implisitt i 

anmodningen fra Trøndelag, men Norsk kulturskoleråds hovedstyre kan ikke gi sin tilslutning 

til forslaget slik det foreligger fra fylkesavdelingen i Trøndelag. 

• Norsk kulturskoleråds hovedstyre anbefaler at en starter et arbeid med etablering av et 

samarbeidsforum slik det skisseres i konklusjonen til denne saksutredningen. 

Etter drøfting i hovedstyret ble følgende vedtak gjort: 

Kulturskolerådet støttar engasjementet til Norsk kulturskoleråd Trøndelag knytt til framtidige 

forpliktende samarbeid, og ber om en grundig konsekvensanalyse med eit tydeleg mål for 

arbeidet. Ynskjer saka tilbake til Hovedstyremøte 1-2023. 

Som fremlagt i saksutredningen og som vist i protokollert vedtak til sak 2022.25 støtter hovedstyret 

støtte både engasjementet og initiativet som Norsk kulturskoleråd Trøndelag viser i denne saken. Det 

ble også vist til at det ikke er noe som er til hinder for at de ulike fylkesavdelingene etablerer ulike 

samarbeidskonstellasjoner. Dette er tydeliggjort i Norsk kulturskoleråds vedtekter: 

• Fylkesstyrene kan inngå avtaler om samarbeid med institusjoner, organisasjoner og 

myndigheter i inn- og utland når dette er nødvendig for å nå mål for virksomheten. 

Utfordringen i denne saken er dermed forslaget om å nedsette et utvidet arbeidsutvalg (AU) i 

Trøndelag.  

I vedtektene er det fastslått følgende: 
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• Fylkesstyrene er Norsk kulturskoleråds utøvende myndighet i fylkene mellom årsmøtene, og 

er beslutningsdyktige når minst tre medlemmer er til stede  

• Fylkesstyrene delegerer oppgaver til arbeidsutvalget (AU), som består av lederen, 

nestlederen og fylkesrådgiveren. 

En har nå gått nøye gjennom vedtektene, og i tillegg lovgrunnlaget som ligger i Lov om registrering av 

foretak, både med tanke på forpliktelser og muligheter som ligger i organisasjonens vedtekter. 

Konklusjonen er at det kun er landstinget som kan endre vedtektene. AU er en vedtektsfestet 

ordning i Norsk kulturskoleråd. Dermed kan det ikke etableres et utvidet AU slik som foreslått. 

Det er imidlertid i dialog med fylkesleder i Trøndelag tydeliggjort både interesse for og støtte til 

intensjonen og tenkningen som ligger bak anmodningen. En er også omforent om at begrepet AU 

ikke er egnet i denne sammenheng, men at å etablere et samarbeidsforum både er i tråd med 

vedtektene, og i tillegg kan være et viktig og spennende tiltak. Når det gjelder målene for arbeidet vil 

fylkesavdelingen selv være sentral i utviklingen av disse. Det vil være viktig at en i denne prosessen 

deler erfaring og fremgangsmåte med organisasjonen for øvrig. 

 

 

2023.05 Organisasjonsutvalg  
 
Saksdokumenter:  
 
 

 
Her. 

Saksbehandler:  AU og politisk sekretariat 
 
 
Forslag til vedtak:  

1. Det settes ned et utvalg som får i mandat å evaluere mål og organisasjonsstruktur for Norsk 
kulturskoleråd og foreslå eventuelle endringer til landstinget i 2024. Utvalget bes særskilt 
vurdere: 

• om dagens sammensetning av hovedstyret med gjennomgående representasjon er 
hensiktsmessig, eller om man bør gå tilbake til en modell med sentralstyre og landsstyre, evt 
en annen styringsmodell 

• om dagens ansvarsfordeling mellom hovedstyret og fylkesstyrene er hensiktsmessig eller bør 
organiseres på en annen måte 

• gjøre opp status for Norsk kulturskoleråd som medlemsorganisasjon og eventuelt foreslå 
tiltak for å sikre og styrke kulturskolerådets relevans for medlemmene 

Sekretær: Morten Christiansen. 

2. For å sikre en bred og inkluderende prosess legges det opp til at utvalget legger fram et 
diskusjonsgrunnlag for fylkesårsmøtene 2023. 

 
3. Forslagene fra organisasjonsutvalget legges fram for landstinget 2024 etter innstilling fra 

hovedstyret. 
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4. Forslag til medlemmer: Nils R. Sandal (leder), Liv Kari Eskeland (nasjonal valgkomite), Ole Thomas 

Evensen (Viken), Veronika Vangen Evensen (Nordland) og Stein Halvorsen, kommunedirektør 
Åmot (Innlandet). Alle har takket ja til å bli valgt. 

 
 
Saksutredning: 
Kulturskolerådets tidligere organisasjonsutredninger (Larsen-, Røed- og Skaarutvalgene) finnes her – 

under menypunktet «Om oss». 

I 2023 har Norsk kulturskoleråd 50-årsjubileum. Det er en anledning til å feire resultatene av flere 

tiårs målrettet innsats, til å gjøre opp status for hvor organisasjonen står i dag, og til å diskutere hva 

slags rolle kulturskolerådet skal ta i årene som kommer, hvilke saker vi skal prioritere og diskutere 

hvordan vi bør være organisert.  

Strategien som vedtas på landstinget i 2024 må inneholde både en organisatorisk og en politisk del. 

I dag er det flere aktører på det området som tidligere har vært kulturskolerådets grunn, f.eks. 

Utdanningsdirektoratet og KS. En grunnleggende diskusjon er hva selve begrunnelsen for Norsk 

kulturskoleråd skal være i de kommende årene. Hvilken rolle skal kulturskolerådet ha, og hvilke 

oppgaver skal organisasjonen gjøre?  

En del av «hverdagspraten» i kulturskolerådet handler om medlemmenes engasjement, f.eks. om 

(manglende) deltakelse på årsmøtene og manglende engasjement blant kulturskoleeierne. Et viktig 

tema er derfor å gjøre opp status for hvor kulturskolerådet står som medlemsorganisasjon, og 

hvordan man kan sikre og styrke sin relevans blant medlemmene. Det kan også være nyttig å 

reflektere rundt hvordan det er hensiktsmessig å engasjere medlemmene. I strategiarbeid og 

behandling av enkeltsaker kan det være interessekonflikter mellom medlemmene som 

kulturskoleeiere og medlemmene som virksomheter, mest typisk i saker som handler om lokal 

handlefrihet vs forskriftsfesting og øremerking. For å sette det på spissen kan man spørre om Norsk 

kulturskoleråd være et eierforum eller en rektorklubb – eller noe annet? 

Det vil også være hensiktsmessig å drøfte erfaringene med den nye styringsstrukturen med 

gjennomgående representasjon som ble vedtatt på landstinget i 2020. Mange oppfatter det som mer 

demokratisk at samtlige fylker er representert i hovedstyret. Samtidig er det noen dilemmaer ved 

denne modellen knyttet til størrelse og kontinuitet. Mange av medlemmene skiftes ut i løpet av en 

landstingsperiode og når det i tillegg alltid også vil være vararepresentanter som møter, så er det 

ofte stor variasjon i hvilke personer som er til stede i hovedstyret fra møte til møte. Et prinsipielt 

dilemma er dessuten at det kun er leder og nestleder som er valgt direkte av landstinget og som sånn 

sett kan holdes politisk ansvarlig av landstinget.  

På landstinget i 2024 skal det også vedtas en ny politisk plattform. Siden forrige landsting har det 

foregått mye politisk utviklingsarbeid på kulturskolefeltet, med ungdomskulturmeldingen og 

rapporten om «Fremtidens kulturskole» som to viktige stikkord. Det er viktig at landstinget vedtar 

tydelige prioriteringer for hvordan dette arbeidet skal følges opp i det videre.  

Med dette som bakteppe foreslås det å sette i gang et arbeid med å legge fram en ny/revidert 

strategi som skal behandles på landstinget i 2024. 

https://www.kulturskoleradet.no/


 
 

Sakskart hovedstyremøte 1 – 2023 den 8.2.23                                                                Side 14 

2023.06 Programutvalg for ny politisk plattform 
 
Saksdokumenter:  
 
 

 
Se sak 2023.05 

Saksbehandler:  AU og politisk sekretariat 
 
 
Forslag til vedtak: 

1. Det settes ned en programkomité som får i oppdrag å lage forslag til ny politisk plattform for 
behandling på landstinget i 2024. Forslaget begrunnes i en refleksjon over Kulturskolerådets 
fremtidige oppgaver og mål, og strategi for å oppnå de.  
Sekretær: politisk sekretariat. 
 

2. For å sikre en bred og inkluderende prosess legges det opp til at utvalget legger fram et 
diskusjonsgrunnlag for fylkesårsmøtene 2023. 
 

3. Forslagene fra programkomiteen legges fram for landstinget 2024 etter innstilling fra 
hovedstyret. 
 

4. Forslag til medlemmer: Inger Margrethe Stoveland, leder (Agder) – forespurt/ikke bekreftet, 
Vanessa Nystedt, Viken OK, Hege Eide Vik, ordfører Vaksdal OK, Vegard Snøfugl, Trondheim – 
evt. Halvor Holm, Molde (begge kjennskap til samarbeid med skolen/SFO), Ole Martin Pedersen 
Gjestad, Sarpsborg – (forespurt, ikke svart) evt. en person med tilsvarende digital 
kompetanse/engasjement fra Vestland, Eirik Losnegård Mevik, ordfører Kvænangen, Troms og 
Finnmark OK. 

 
 
Saksutredning: 
Se innledningen til forrige sak. 

 

2023.07 Jubileumsmarkering 
 
Saksdokumenter:  
 

 
Se sak 2023.05 

  
Saksbehandler:  AU og politisk sekretariat 
 
 
Forslag til vedtak:  

Det legges opp til at Norsk kulturskoleråds 50-årsjubileum markeres i 2023. Administrasjonen får i 
oppdrag å lage et opplegg for det. Nestleder Terje Lindberg bistår fra hovedstyret. AU og hovedstyret 
orienteres underveis. 
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2023.08 Kontrollkomiteens årsrapport for 2022 
 

Saksdokumenter:  
 
 

Her 
 

Saksbehandler:  Kontrollkomiteen 
 
 
Forslag til vedtak:  

Hovedstyret tar kontrollkomiteens rapport til etterretning. 
 
 
Saksutredning: 
Komiteen har i 2022 gjennomført fire Teams-møter (20. januar, 7. mars, 23. mai og 24.oktober) med 

gjennomgang av protokoll fra hovedstyrets møter og tilsyn med fylkesstyrenes arbeid som faste 

punkter på agendaen. Alle komiteens faste medlemmer har deltatt på alle møtene.  

Komiteens arbeid preges av at Kulturskolerådets styrende organer arbeider godt og i samsvar med 

vedtektene og Landstingets vedtak. Når det ikke har vært funnet saksforhold eller disposisjoner som 

vekker vesentlige bekymringer, har komiteen begrenset seg til å diskutere saker som kan 

karakteriseres som formaliteter og detaljer.  

Dobbeltvedtaket fra Landstinget om tapt arbeidsfortjeneste  

Våren 2022 ble det foretatt nye vurderinger knyttet til at Landstinget hadde fattet vedtak vedrørende 

regler for dekning av tapt arbeidsfortjeneste i to ulike saker, med forskjeller i ordlyden mellom disse 

to vedtakene.  

Kontrollkomiteen hadde dialog med forslagsstiller fra Landstinget, og konkluderte deretter med at 

det er landstingets siste vedtak (sak 8) som er gjeldende: «Tapt arbeidsforteneste kan, etter avtale 

med direktør, dekkes med inntil kr 2500.-pr dag. Tapet skal dokumenterast». Komiteens opprinnelige 

merknad på dette punktet faller da bort (jf. hovedstyrets vedtak 2.12.2021, sak 27).  

Komiteen anbefaler at det utarbeides en enkel rutine for hvordan denne regelen skal administreres 

og praktiseres. Rutinen bør sikre forutsigbarhet og likebehandling. Etter komiteens oppfatning bør 

neste landsting vedta en forbedret formulering som ikke knyttes til direktørens vurdering. 

Hovedstyrets protokoller  

Komiteen har gjennomgått hovedstyrets protokoller fra møtene som er avholdt i 2022. Det er ikke 

funnet forhold ved disse som har gitt grunn til særlige merknader. Alle saker fra fylkesårsmøtene 

2021 er behandlet av hovedstyret.  

Komiteen registrerer at fjorårets merknader til selve protokollføring er tatt til følge. Det har i 2022 

vært tydeligere markert hva som er resultatet av voteringer, og om hele eller deler av vedtaket 

avviker fra administrasjonens innstilling.  

Ved ett tilfelle delegerte hovedstyret til AU å «sluttføre arbeidet med dokumentene» (sak 2022.12). 

Kontrollkomiteen har ikke praktisert innsyn i AUs saksbehandling og beslutninger, og vil i 2023 ta 

initiativ til en dialog med styreleder om komiteens rolle overfor arbeidet i AU.  
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Fylkesavdelingene  

Komiteen har fulgt med på virksomheten til alle fylkesstyrene i 2022 uten å finne grunn til å påpeke 

større uregelmessigheter. Arbeidet følger oppsatte årshjul og faste saker blir i all hovedsak behandlet 

til riktig tid. Men det er fortsatt et betydelig forbedringspotensial med hensyn til enhetlig mal for 

føring av protokoller (dokumenttittel, forslag, voteringer og vedtak).  

Bruken av egenkapital har vært en viktig sak for flere fylkesstyrer i 2022, og kontrollkomiteen har 

registrert at det synes å være litt ulike oppfatninger av hva som er de eksakte kriteriene for bruken 

av egenkapital. Det er fremmet forslag om å utvide den fastsatte tidsfristen, og hovedstyret skal ha 

saken på agendaen i møte 1-2023. Kontrollkomiteen avventer hovedstyrets behandling.  

Den løpende oppdateringen av enkelte fylkesavdelingers møtedokumentarkiv kan og bør forbedres. 

Det er for mange eksempler på dokumentarkiver som ikke er komplette. Fylkesavdelingene bør 

bruke den nye styreinstruksens pkt. 5: «Utkast til protokoll sendes ut elektronisk for kommentarer. 

Styrets medlemmer godkjenner protokollen ved bekreftelse på e-post innen en uke. Protokollen 

offentliggjøres på kulturskolerådets nettsted.» Kontrollkomiteens oppfatning er at protokoller bør 

være tilgjengelig 2 uker etter avholdt styremøte.  

Det er behov for å avklare nærmere hvordan kontrollkomiteens merknader skal formidles til 

fylkesavdelingene i løpet av året.  

Konklusjon  

Så langt kontrollkomitéen erfarer, har Norsk kulturskoleråds styrende organer i 2022 arbeidet i 

samsvar med vedtekter og Landstingets vedtak. Komitéen har ikke avdekket saksforhold eller 

disposisjoner som gir grunn for vesentlige antegnelser.  

 

Kristiansand, 16. januar 2023  

Stein Tore Sorthe – leder, Asbjørg H. Utby – nestleder, Bjørn Rudborg – medlem, Trude H. Letnes – 

varamedlem. 

 

 

2023.09 Om arbeidet med utviklingsmidler over statsbudsjettet 
 

Saksdokumenter:  
 
 

Innledninger og drøftinger den 7.2.23. 
 

Saksbehandler:  Politisk sekretariat 
 
 
Forslag til vedtak:  

Hovedstyret og administrasjonen tar signalene fra møtet med seg i det videre arbeidet. 
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Saksutredning: 
Om arbeidet for å få innført utviklingsmidler over statsbudsjettet for 2024 skal gi resultater, må både 

politisk og administrativ ledelse intensivere arbeidet nå i første kvartal 2023. Retorikken bør 

tydeliggjøres mtp hva vi tenker at midlene kan brukes til – utover det som nå står om hvorfor de 

trengs. 

 

 

 

2023.10 Endring i møteplan 2023 
 
Saksdokumenter:  
 
 

 
Her 

Saksbehandler:  Ole Jakob Nedrebø  
 
 
Forslag til vedtak:  

Hovedstyrets møte 4-23 flyttes til 28. og 29.11.23. 
 
 
Saksutredning: 
Viser til epost sendt 16.12.22: «Eg vil orientere om at politisk sekretariat har oppdaga ein logisk brisk 

i den vedtekne møteplanen. Det gjeld møte nr. 4-23. Det har tittelen "Nytt hovudstyre etter 

fylkesvala" og er planlagt lagt til Stockholm 31.10. og 1.11.23. Men då er ikkje alle fylkesårsmøta 

gjennomførde. Etter litt sparring med AU vil vi i februarmøtet difor føreslå at det vert vedtatt flytta til 

28. og 29.11.» 

 

 

 

2023.11 Orienteringer 
 

Forslag til vedtak: 

Orienteringen tas til etterretning. 

 

1. Vårt innspill til regjeringens arbeid med en strategi for kulturfrivillighet 

Innspillet ble levert innen fristen 1.2.23, og kan leses i denne nyhetssaken.  

https://www.kulturskoleradet.no/nyheter/2023/januar/kulturskoleradet-innspill-regjeringsstrategi-kulturfrivillighet
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2. Revidering av Rammeplan for kulturskolen 

Saksdokumenter: Her 

Saksbehandler:  Merete Wilhelmsen 

Bakgrunn for saken:  
Tre overordnede faktorer ligger til grunn for en revidering av Rammeplan for kulturskolen: 

• Samfunnsmessige endringer 
• Meld. St. 18 (2020-2021) - Oppleve, skape, dele — Kunst og kultur for, med og av barn og 

unge og Tildelingsbrev fra Kunnskapsdepartementet (KD) til Utdanningsdirektoratet (Udir) 
2022 

• Opplæringsloven § 13-6 (Ny Opplæringslov pr august 2024) 

Samfunnet er i utvikling og dette har medført at både Norsk kulturskoleråd og nasjonale myndigheter 
innretter sine satsinger for å imøtekomme nye krav og forventninger innen kultur- og oppvekstfeltet. 
Med bakgrunn i, og i tråd med Meld. St. 18 (2020-2021) Oppleve, skape, dele — Kunst og kultur for, 
med og av barn og unge ber KD Norsk Kulturskoleråd som tilskuddsmottaker vurdere en revidering 
av Rammeplanen for kulturskolen.  

Be kulturskolerådet om å vurdere endringar i rammeplanen for kulturskolen i tråd med 
endringane som blir skisserte i stortingsmeldinga.   

Meld. St. 18, kap. 8.3.9 

 
Forventingene i Meld. St. 18 ble nedfelt i KD sitt tildelingsbrev til Udir for 2022; 

«Kunnskapsdepartementet ber om at direktoratet videreformidler at Norsk kulturskoleråd 
forventes å vurdere endringer i rammeplan for kulturskolen i tråd med endringene som blir 
skissert i Meld. St. 18 (2020-2021).» 

Tildelingsbrev 2022, s. 18 

 
Norsk kulturskoleråd har de siste årene tatt initiativ til utviklingsarbeid som svarer opp en 
samfunnsutvikling gjennom utviklingsprosjekt med bl.a. KS. 
 
Kulturskolerådet har sendt inn en høringsuttalelse i forbindelse med ny Opplæringslov som vil bli 
gjeldende fra august 2024 som også har innvirkning på en revidering av Rammeplan for kulturskolen. 
Se HS Sak 2021.29 Høring på ny Opplæringslov. 
 

Saksutredning: 
Allerede i 2019 startet Norsk kulturskoleråd interne drøftinger rundt fremtidig revidering av 
Rammeplan for kulturskolen. Det ble løftet frem spørsmål om hva som eventuelt mangler i 
rammeplanen pr nå, og hva som ikke korresponderer med føringer i tiden som kulturskolene skal 
forholde seg til. 
 
 Med Støre-regjeringens Hurdalsplattform ble satsingen på samisk kultur og språk vektlagt gjennom 
et løft for samisk språk og kultur. Regjeringen vil:  

Gjennomføre et krafttak for samiske språk og et nasjonalt samisk kulturløft 
Hurdalsplattformen s.38 

 
Kulturskolerådet igangsatte i 2022 et arbeid med fokus på Samiske kulturfag og kulturskolen.  

https://www.kulturskoleradet.no/rammeplanseksjonen
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Målet med rammeplanen er at den skisserer rammen for en kulturskole som til enhver tid er aktuell 
i kommunens oppgave med å legge til rette for det gode liv for sine innbyggere. Hva må eventuelt 
revideres for at rammeplanen skal være det hjelpemiddelet og rammen den skal være for videre 
utvikling av skoleslaget?  

Med Meld.St. 18 kom en tydelig forventning til en revidering av rammeplanen fra nasjonalt hold, og 
det er i dag opprettet en god dialog og samarbeid med Udir om arbeidet med revidering av planen. 
Udir besitter en stor og betydelig kompetanse og verktøy på planarbeid av dette slaget som 
Kulturskolerådet nå vil ha tilgang til. Dette er viktig i arbeidet med å se Rammeplan for kulturskolen i 
sammenheng med, og i et helhetlig syn, med planer for andre skoleslag, SFO og barnehage. 
 
I Meld.St.18 Kap 8 – Ein styrkt kulturskule for framtida legges det vekt på noen områder som 
rammeplanen per i dag ikke har tatt tydelig eller godt nok opp i seg som bør presiseres. Dette 
omhandler i hovedsak: 
 

• Elevmedvirkning/ medbestemmelse 

• Kulturskolen som samarbeidende aktør 

• Kulturskolen som del av grunnopplæring, SFO og barnehage 

• Kulturskole for alle (kan bl.a. omhandle mangfold, fordypning og samiske kulturfag) 

• Kulturskolen i kommunalt planverk 
 
I tillegg vil det være områder i de andre kapitlene av Meld.St. 18 som det eventuelt kan være 
nødvendig å ta opp til diskusjon i det videre arbeidet.  

 

Prosess og involvering:  

I Kunnskapsdepartementet sitt tildelingsbrev til Udir for 2022 ber KD om at det videreformidles at 
Norsk kulturskoleråd forventes å vurdere endringer i rammeplan for kulturskolen i tråd med 
endringene som blir skissert i Meld. St. 18. 

Norsk kulturskoleråd har vært i dialog med Udir om dette, og planlegger følgende prosess og 
involvering for arbeidet: 

År/Uke/Mnd Hva Hvem 

2023   

Febr Etablering av rammeplangruppe og referansegruppe Repr. fra kulturskole, KS, Udir, 
UH, grunnopplæring, barnehage, 
statsforvalter, annet 

Vår Rammeplanarbeid: Rammeplangruppe og referansegruppe  

Oktober Medlemsdialog – gjennomføring av regionale workshops  

 

Personer fra praksisfeltet og andre inviterte 

50  

 

Høringsutkast ferdigstilt Høringsutkast sendes på høring, Udirs 
høringsverktøy benyttes 

2024   

1 - 7 Høringsperiode Høringsliste + andre 

10 - 12 Høringsinnspill behandles Møter i høringsgruppe m repr. fra Udir, KS, 
NK, UH, praksisfelt 

19-20 Ferdigstilling av rev Rammeplan for kulturskolen, overordnet del  
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21 Rammeplan til hovedstyret Ferdig revidert rammeplan oversendes m 
saksfremlegg  

23? Hovedstyret Revidert rammeplan presenteres 

42 Landstinget 2024 Revidert Rammeplan legges frem for 
Landstinget etter innstilling fra Hovedstyret 

Revidering av Rammeplan for kulturskolen i tråd med endringene som blir skissert i Meld. St. 18 vil 
innebære å revidere og justere overordnet del av rammeplanen, dvs. kap. 1 og 2. Dette omhandler 
Kulturskolens samfunnsoppdrag og Prinsipper og retningslinjer for kulturskolevirksomhet.  

En videre utvikling av fagplaner (kap. 3) kan gjøres i form av utvikling av digitale læringsressurser, på 
linje med planer for barnehage, SFO og andre skoleslag, men ansees ikke som en del av oppdraget i 
Meld. St. 18 knyttet til revidering av overordnet del av rammeplanen. 

 

2023.12 Eventuelt 
Ingen saker var meldt før utsending av sakskartet. 


